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В статье рассматриваются ситуации, когда причинитель вреда, являясь основным должником, может быть 

заменен третьими лицами в силу закона. Также рассматриваются законодательно установленные случаи, при 
которых возможна субсидиарная ответственность третьих лиц, контролирующих и отвечающих за жизнедеятель-
ность основных должников. Далее, рассматривается ответственность лиц, заключивших договор страхования 
гражданско-правовой ответственности за причинение вреда, в том числе с включением в него условий об условной 
или безусловной франшизе. В этом случае замена основного должника страховщиком происходит в силу договора. 
В результате исследования автор приходит к выводу о возможном преобразовании гражданско-правовой ответ-
ственности основного должника из основной в субсидиарную.
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Primary and Subsidiary Liability for Infliction of Harm by a Person Having Insured Its Civil Liability for Infliction 
of Harm

The article deals with situations where the causer of the damage, being the main debtor, can be replaced by third parties 
by virtue of the Law. It also considers legally established cases in which the subsidiary liability of third parties controlling and 
responsible for the life of the main debtors is possible. Next, we consider the liability of persons who have entered into a contract 
of civil liability insurance for damage, including the inclusion of conditions for a conditional or unconditional deductible. 
In this case, the main debtor is replaced by the insurer by virtue of the contract. As a result of the research, the author comes 
to the conclusion about the possible transformation of the civil liability of the main debtor from the main to the subsidiary.
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